
 
 

 
 

 

Kraków, dnia 23 lutego 2021 roku  

 
 
Do  
Jacka Majchrowskiego  
Prezydenta Miasta Krakowa  
pl. Wszystkich Świętych 3-4 
30-004 Kraków  

 

 

Dotyczy:  egzekwowania zakazu używania paliw stałych 

 

 

INTERPELACJA 

Szanowny Panie Prezydencie, 

W oparciu o art. 24 ust. 3 Ustawy o samorządzie gminnym z dnia 8 marca 1990 roku 

z późniejszymi zmianami (Dz. U. Nr 2020, poz. 713), zwracam się do Pana z interpelacją 

w następującej sprawie. 

Od czasu wprowadzenia w Krakowie zakazu używania paliw stałych, jakość powietrza 

uległa poprawie, jednak normy stężenia zanieczyszczeń nadal są przekraczane. W związku z tym 

zwracam się z uprzejmą prośbą o udzielenie odpowiedzi na następujące pytania:  

1. Ile kotłów na paliwa stałe ujętych było w ewidencji instalacji grzewczych na dzień 31 

grudnia 2020 r.? 

2. Ile kontroli Straży Miejskiej bądź innych uprawnionych do tego podmiotów, dotyczących 

egzekucji zakazu spalania paliw stałych, przeprowadzono w okresie od 1 lutego 2020 r. do 

31 stycznia 2021 r.? Proszę o rozbicie tej liczby na poszczególne podmioty dokonujące 

kontroli. 

3. Ile z tych kontroli wykonano na skutek zawiadomienia, a ile w ramach planowej kontroli 

zewidencjonowanych kotłów na paliwa stałe? 

4. Ile kontroli zakończyło się: 

– pouczeniem, 

– nałożeniem mandatu karnego (ile wynosiła jego średnia wysokość?), 

– skierowaniem sprawy do sądu? 



 
 

 
 

 

 

 

5. W ilu lokalach, w których w okresie od 1 lutego 2020 r. do 31 stycznia 2021 r. stwierdzono 

funkcjonowanie instalacji na paliwa stałe, kontrola została ponowiona? Ile osób i w jaki 

sposób ukarano ponownie? Proszę również o wskazanie średniej wysokości mandatu. 

6. W ilu przypadkach i w jaki sposób w okresie od 1 lutego 2020 r. do 31 stycznia 2021 r. 

skorzystał Pan ze swoich uprawnień, celem likwidacji w drodze decyzji administracyjnej 

istniejących na terenie Krakowa kotłów użytkowanych niezgodnie z obowiązującymi 

przepisami? 

7. Co stanowi źródło wysokich stężeń zanieczyszczenia powietrza, odnotowywanych nadal 

w Krakowie? Proszę o wskazanie podstawy tych danych (tj. badania, opracowania naukowe). 

 

 
 

Z wyrazami szacunku, 

 
Łukasz Gibała 


